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Zápisnica zo zasadnutia 
Rady pre vnútorné hodnotenie kvality VŠMU 

zo dňa  21.04.2023 
___________________________________________________________________________ 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
Program zasadnutia  
 

1. Schválenie programu zasadnutia Rady pre vnútorné hodnotenie kvality VŠMU (ďalej 

len „Rada kvality“) 

2. Prerokovanie žiadosti dekanky HTF prof. Mgr. art. Iriny Čiernikovej, ArtD. o schválenie 

úpravy dĺžky štúdia  externých študijných programov Tanečné umenie (Bc. a Mgr.) 

3. Rôzne 

__________________________________________________________________________ 

K bodu 1  
Schválenie programu zasadnutia Rady kvality 
Predseda Rady kvality  prof. Ondrej Šulaj (ďalej len „predseda Rady kvality“) privítal členov 
Rady kvality, ktorí jednomyseľne schválili program zasadnutia Rady kvality.  
Zároveň informoval o neprítomnosti troch členov Rady kvality, ktorí svoju účasť potvrdili, ale 
nie sú na zasadnutí prítomní. Rada kvality teda prerokuje body programu, ale keďže nie je 
schopná uznášať sa, hlasovanie o bode 2 sa bude dodatočne konať formou „per rollam“, ako 
to umožňuje Štatút Rady pre vnútorné hodnotenie kvality VŠMU kvality. 
_________________________________________________________________________ 
K bodu 2 
Prerokovanie žiadosti dekanky HTF prof. Mgr. art. Iriny Čiernikovej, ArtD. o schválenie 

úpravy dĺžky štúdia  externých študijných programov Tanečné umenie (Bc. a Mgr.) 

Predseda Rady kvality vyzval dekanku HTF prof. Irinu Čiernikovú, ArtD. (ďalej len „dekanka 
HTF“), aby stručne vysvetlila problematiku skrátenia dĺžky externého štúdia v bakalárskom 
a magisterskom študijnom programe  Tanečné umenie. 
Dekanka HTF vysvetlila, že skrátenie externej formy v uvedených študijných programoch 
štúdia vyplýva pre VŠMU z novej legislatívy, konkrétne z novely Zákona o vysokých školách, 
v ktorom bola s účinnosťou od 25. apríla 2022 vypustená odlišná úprava štandardnej dĺžky 
štúdia vo vzťahu k externej forme štúdia. Ustanovila sa tým jednotná štandardná dĺžka štúdia 
pre denné štúdium a externé štúdium v rámci bakalárskych študijných programov, 
magisterských študijných programov.  
 
Úprava dĺžky externého štúdia v Bc. a Mgr. stupni HTF vychádza z aktuálnych študijných 
programov, pričom HTF skrátila bakalárske štúdium zo štyroch na tri roky a magisterské 
štúdium z troch na dva roky. Matice garantov zostávajú zachované a portfólia garantov sú 
aktualizované v AiS a sú súčasťou príloh k dôvodovej správe. 
V skrátených študijných plánoch bol zachovaný obsah štúdia, ktorý je zadefinovaný 
v akreditovaných upravených študijných plánoch Tanečné umenie – 1. a 2. stupeň v externej 
forme (8202 umenie 174772 tanečné umenie v SJ a 8202 umenie 174773 tanečné umenie v 
SJ), ktorým bol udelený súhlas s úpravami dňa 28. 4. 2022). Výsledné počty hodín prednášok 
a seminárov jednotlivých predmetov sú v rovnakom celkovom objeme ako tomu bolo doteraz 
v externej forme štúdia, ale budú skoncentrované, teda inak rozložené do semestrov. Časť 
výučby sa bude realizovať i dištančnou formou.  
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Pri tejto zmene HTF vychádzala aj zo spätnej väzby od študentov. Dekanka HTF ďalej 
informovala, že sa predpokladá intenzívnejšia aplikácia samoštúdia. Potvrdila, že Katedra 
tanečnej tvorby chce externým štúdiom umožniť získanie vzdelania učiteľom ZUŠ a ďalším 
odborníkom, ktorí už viac rokov pôsobia v praxi. Dôležitým predpokladom na prijatie na 
externé štúdium je ich pedagogická, resp. interpretačná prax, teda na rozdiel od študentov 
dennej formy majú externisti možnosť priamej a bezprostrednej aplikácie získaných 
vedomostí a zručností do praxe.  
 
Predseda Rady kvality otvoril diskusiu.  
 
Prodekan doc. J. Meričko, ArtD. potvrdil slová p. dekanky HTF, doplnil, že časť prednášok 
teoretických premetov bude možné absolvovať v dištančnej forme, aby na konzultáciách 
konaných prezenčne ostalo viac priestoru na praktické predmety. Ďalej informoval, že 
prijímacie skúšky na uvedené študijné programy s upravenou dĺžkou štúdia sa budú konať 
v auguste 2023.  
 
Mgr. art. Juraj Šulík sa zaujímal,  či vznikajú nejaké riziká pri skrátení externej formy štúdia 
oproti pôvodnej dĺžke. Dekanka HTF vysvetlila, že aj keď niektoré časti (mesiace) štúdia budú 
náročnejšie a časovo intenzívnejšie, riziká nie sú vlastne žiadne, skôr ide o výhody, štúdium 
trvá kratšie obdobie, čo sa priaznivo premieta aj do výšky školného.  
 
Prof. PhDr. Martin Šmatlák sa informoval, či je záujem o túto externú formu štúdia . Dekanka 
HTF vysvetlila, že pri spustení tohto štúdia bol vyšší záujem ako uplynulé pandemické roky, 
v súčasnosti sa záujem opäť zvyšuje. HTF plánuje lepšie informovať o možnostiach tohto 
skráteného štúdia, študentov totiž odrádzala práve pôvodná dĺžka externého štúdia. 
 
Rektorka doc. M. Heinzová, ArtD. (ďalej len „rektorka“) doplnila, že vysoká škola je oprávnená 
upraviť študijný program prvého stupňa, študijný program druhého stupňa bez súhlasu 
agentúry, ak ide o študijný program v externej forme štúdia a úprava vyplýva zo zmeny 
štandardnej dĺžky štúdia podľa predpisov účinných od 25. apríla 2022. Úpravu vysoká škola 
oznámi agentúre do jedného mesiaca od jej vykonania.  
 
Členovia Rady kvality nemali k návrhu dekanky HTF ďalšie pripomienky alebo výhrady.  
Predseda Rady kvality ukončil diskusiu. 
Hlasovanie prebehne formou per rollam v najbližších dňoch. Výsledky hlasovania budú 
členom Rady kvality oznámené. 
___________________________________________________________________________ 

K bodu 3  
Rôzne 

1. Predseda Rady kvality informoval členov Rady kvality o blížiacom sa termíne posudzovania 
vnútorného systému zabezpečovania kvality vzdelávania na VŠMU pracovnou skupinou 
SAAVŠ: 26. – 28. apríla 2023.V rámci posudzovania prebehnú rozhovory aj s členmi Rady 
kvality, pričom medzi nimi musia byť okrem domácich členov zastúpení aj členovia z externého 
prostredia aj študenti. 
Predmetom rokovania bude preverovanie, či všetko čo VŠMU deklaruje vo svojich predpisoch 
je pravda. Tiež prebehne diskusia k študentskému prieskumu a jeho výsledkom na VŠMU  – 
jednak k Akademickej štvrťhodinke, ktorú realizovala SAAVŠ, ale aj k  dotazníku, ktorý 
pripravila VŠMU a výsledkami ktorého sa zaoberala aj Rada kvality pri príprave hodnotiacej 
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správy.  Pracovnú skupinu bude zaujímať, či sa problematické veci z dotazníkov dostali na 
Radu kvality, či boli prerokované, reflektované, či sa našlo riešenie, či sa implementovalo 
a pod. 
 

Predseda Rady kvality v krátkosti zhrnul výsledky činnosti Rady kvality z ostatného obdobia. 
Rada kvality sa zaoberala predpismi vnútorného systému, ku ktorým navrhla úpravy v zmysle 
novely zákona: 

- Vnútorný systém zabezpečenia kvality vzdelávania na VŠMU (rámcový predpis) 
- Štatút rady pre vnútorné hodnotenie kvality,  
- Pravidlá pre prípravu, schvaľovanie, úpravy a zrušenie študijných programov,  
- Pravidlá pre prípravu, tvorbu a posudzovanie podkladov na získanie práv na 

habilitačné a inauguračné konania a návrhu na zrušenie habilitačného alebo 
inauguračného konania na VŠMU,  

- Štatút komisie fakulty pre vnútorné hodnotenie kvality,  
- Kompetencie a zodpovednosti osôb podieľajúcich sa na vnútornom systéme 

zabezpečenia kvality na VŠMU,  
- Mechanizmus preskúmavania podnetov študentov VŠMU, 
-  Zásady pre získavanie spätnej väzby na účely hodnotenia kvality vzdelávania na 

VŠMU,  
- Zásady zberu, analýzy a používania informácií pre hodnotenie kvality vzdelávania na 

VŠMU,  
- Zriaďovanie odborových komisií doktorandského štúdia a ich organizačný a rokovací 

poriadok,  
- Pravidlá schvaľovania školiteľov v doktorandských študijných programoch,  
- Etický kódex VŠMU  
- Rokovací poriadok Etickej rady VŠMU. 

 

Počas rokov 2021 – 2022 Rada kvality prerokovala žiadosti o akreditáciu nových študijných 
programov, o zosúladenie, úpravu študijných programov, žiadosti o zrušenie jedného a 
zosúladenie existujúcich habilitačných a inauguračných konaní. Rada kvality tiež zrušila 114 
študijných programov z predchádzajúcich rokov 2009-2019. Žiadostiam predloženým na Radu 
kvality predchádzali rokovania na úrovni fakúlt za účasti garantov, spolugarantov, externých 
odborníkov a študentov. Tento proces zhodnotili pracovné skupiny SAAVŠ pri posudzovaním 
nových študijných programov. 
 

Prioritami  Rady kvality počas roku 2021 a 2022 boli: 

(a) vznik vnútorných predpisov súvisiacich s VSZK, 

(b) akreditácia nových študijných programov, zosúladenie (úprava) existujúcich študijných 
programov, 

(c) zosúladenie pravidiel pre tvorbu a posudzovanie podkladov na získanie práv na 

habilitačné konania a inauguračné konania so štandardmi SAAVŠ pre habilitačné a 
inauguračné konania, zosúladenie habilitačných a inauguračných konaní na VŠMU, 

(d) spustenie inovovaných štandardizovaných procesov získavania spätnej väzby 

zainteresovaných strán ku kvalite vzdelávania v študijných programoch (študentov 
a učiteľov), 

(e) pilotné sebahodnotenie študijných programov, katedier/ateliérov a prezentácia 
výsledkov sebahodnotenia a získavania spätnej väzby formou okrúhlych stolov. 
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Jednou z najvýznamnejších tém zasadnutí Rady kvality bolo prerokovanie hodnotiacich správ 
fakúlt – a to na základe využitia vnútorných predpisov Rady kvality – Zásad pre získavanie 
spätnej väzby na účely hodnotenia kvality na VŠMU a Zásad zberu, analýzy a používania 
informácií pre hodnotenie kvality vzdelávania na VŠMU. Významným podkladom k správam 
boli výsledky študentského dotazníka, ktorý vychádzal z celoslovenského prieskumu 
Akademická štvrťhodinka, a tiež sebahodnotiace formuláre katedier a ateliérov, ktorých 
súčasťou boli ukazovatele výkonu študijného programu (príp. aj špecializácie), výkonu 
katedry/ateliéru, výkonu učiteľov. Informácie boli pracoviskami školy (katedrami a neskôr 
fakultami) zhrnuté do hodnotiacich správ. Rada kvality o nich rokovala, pripomienkovala ich 
a následne sa stali podkladom pre celoškolskú hodnotiacu správu, ktorú finálne schvaľovala 
VUR VŠMU.  
 

Predseda Rady kvality nakoniec zdôraznil, že prínosy, zmeny kvality vzdelávania na VŠMU 
budú prichádzať postupne. Katedry/ateliéry po skončení prvého akademického roka 
uskutočňovania nových, resp. zosúladených ŠP zhromaždia poznatky o tom, ako študijné 
programy plnia ciele, s ktorými boli vytvorené/upravené, tieto informácie budú súčasťou 
sebahodnotenia na jeseň 2023.  
 
Rektorka následne informovala o zložení pracovnej skupiny (PS) na posudzovanie vnútorného 
systému zabezpečovania kvality vzdelávania na VŠMU :  
 
prof. PhDr. Zuzana Martináková, PhD.  – predsedníčka, 
prof. PaedDr. Slávka Kopčáková, PhD.  (Prešovská univerzita), 
prof. Mag. Tanja Pak (externá posudzovateľka zo Slovinska, Univerzita v Ľubľane),  
prof. Mgr. Zdena Kolečková, Ph.D.  (Univerzita J. E. Purkyně Ústí nad Labem), 
PhDr. Martin Dudák (úpravca dialógov Brno),  
Petra Hlaváčková (študentka JAMU Brno).  
__________________________________________________________________________ 

2. Rektorka  v zmysle ustanovení vnútorného predpisu Mechanizmus preskúmavania podnetov 

študentov VŠMU informovala Radu kvality, že od uvedenia tohto predpisu do praxe riešili 

fakulty niekoľko podnetov  študentov. Všetky podnety boli vyriešené dna fakultnej úrovni, 

neboli postúpené Komisii VŠMU na prešetrenie podnetov, študenti  riešenie akceptovali.  

27. marca 2021 – podnet študenta Katedry strunových a dychových nástrojov (ďalej iba 

„KSDN“) týkajúci sa nespravodlivého ohodnotenia skúšky v období realizácie online výučby. 

Podnet bol so zainteresovanými stranami ihneď prešetrený a boli prijaté potrebné opatrenie. 

Študent bol následne informovaný o potrebných krokoch, ktoré musí vykonať k uskutočneniu 

nápravy. S výsledkom vyriešenia podnetu bol študent spokojný. 

27. apríla 2021 – podnet študentov KSDN k zefektívneniu komunikácie v súvislosti 

s opatreniami a plánom ukončenia letného semestra počas pandémie Covid-19. Podnet bol 

riešený s vedúcim KSDN a študijným oddelením. Bolo zistené, že nedostatok informácií je vo 

veľkej miere spôsobený tým, že študenti KSDN nepoužívajú školské mailové adresy.  

2. mája 2021 - podnety 14 študentov Katedry divadelného manažmentu, ktoré sa týkali 

komunikácie a správania pedagóga, ktoré študenti označili za nevhodné. Tieto podnety boli 

vyriešené okamžitým pozastavením pedagogickej činnosti dotknutého pedagóga. Študenti 

boli o riešení informovaní, riešenie bolo prijaté. 
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5. mája 2021 – podnet študentky Katedry divadelných štúdií, ktorá bola nespokojná 

s priebehom skúšky a jej hodnotením, pri preskúmaní sa nezistili pochybenia, skúška prebehla 

podľa Študijného poriadku, študentke bola ponúknutá možnosť skúšku opakovane absolvovať 

za prítomnosti komisie pre zaručenie objektivity. 

11. mája 2021 – podnet študenta KSDN vo veci porušenia ustanovení GDPR zo strany jeho 

pedagóga. Podnet bol riešeným pohovorom s pedagógom. Študent bol s výsledkom riešenia 

jeho podnetu spokojný. 

29. decembra 2022 – podnet študentky Katedry klávesových nástrojov HTF k nedodržiavaniu 

etického kódexu zo strany pedagóga. Na základe riešenia podnetu boli realizované tri 

stretnutia s jednotlivými zainteresovanými stranami a jedno spoločné, kde na základe 

sumarizácie všetkých okolností došlo k porozumeniu oboch strán. 

Rada kvality berie na vedomie informáciu rektorky o podnetoch študentov HTF a DF.  

___________________________________________________________________________ 

Predseda Rady kvality poďakoval prítomným členom Rady kvality za konštruktívne 
rokovanie.  
 
 
v Bratislave 21.4.2023 

 
 
Zapísala: 
Ing. Gabriela Turtáková,  
 
Overil: 
Prof. Ondrej Šulaj 
 
 
 
 
 
 


